CATHOLICISM

Lesson 10: The Last Things

QUESTIONS FOR UNDERSTANDING

1. What are the four "last things"? What is the difference between general eschatology and individual eschatology?

1.  “萬民四末”是甚麼﹖普遍的末世論與個人的末世論有甚麼不同﹖
2. What is the theological basis for Dante depicting the Devil stuck in ice in the very bottom recesses of Hell? What other details are based upon Catholic teaching about Hell? (CCC 1033)

2.  但丁描寫魔鬼被困在地獄最深層的冰窖裏﹐是根據甚麼神學理論﹖還有甚麼其它的細節是基於天主教對地獄的教導﹖(天主教教理1033)

3. What is the relationship between love, free will, and Hell? (CCC 1036-37, 1057)

3.  愛﹐自由意志與地獄有甚麼關係﹖(天主教教理1036-37, 1057)

4. What are three faulty understandings of purgatory? What are three correct metaphors or descriptions of purgatory? (CCC 1030)

4.  哪三種對煉獄的看法是錯誤的﹖哪三種對煉獄的比喻或描述是正確的﹖(天主教教理1030)

5. How is purgatory a continuation and fulfillment of Christ's work of salvation? What Scriptural evidence is there for a belief in purgatory? (CCC 1987; 2 Mace. 12:42-46; Matt. 12:32; 1 Cor. 3:12-13, 15)

5.  煉獄是怎樣延續和成全耶穌基督的救贖工程﹖聖經有什麼證據證明煉獄的真實性﹖(天主教教理1987﹔加下12:42-46﹔瑪12:32﹔格前3:12-13, 15)

6. What are some descriptions of heaven found in Scripture? In Tradition? How would you explain the term "beatific vision"? (CCC 1024-27, 1045, 1326) 
6.  聖經有甚麼有關天堂的描述﹖或者對天堂的一些傳統的描述﹖你會怎樣解釋「榮福直觀」。﹖ (天主教教理1024-27, 1045, 1326)

QUESTIONS FOR APPLICATION:

1. What are some of the misconceptions or misunderstandings that exist about the "last things"? What understanding of Catholic teaching have you gained that might dear these up?

一般人對萬民四末有什麼錯誤的觀念和誤解？ 你從天主教教義領受了什麼教訓使你對這端道理更為重視？
2. Which do you find more interesting: individual eschatology or general eschatology? Why might it be important to keep the two in balance and in proper relationship to each other?

你對個人的末日審判感興趣多些，還是公審判多些？ 為什麼保持這兩者的平衡是很重要的？

3. If you were asked to explain the difference between purgatory and hell, how would you respond? Which of the two do you think is more difficult to explain? Why?

如果有人問煉獄和地獄有什麼分別，你怎樣回答？ 哪一個較難解釋？

4. We are exhorted by the Church to pray for those who have died. This week, consider praying for someone who has died recently.
教會常勉勵我們為死者祈禱。 就在這星期，試為一位死去的朋友祈禱吧。

5. Read chapters 4 and 5 of the Book of Revelation. Where do you see parallels between these Scripture passages and the Mass?

細讀默示錄第四及第五章。 你從那處可以找到這些經文和彌撒的意義是相輔相成的？

